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RW-0052/3/2009 
Protokoł Nr XXX/2009                                                                                    

sesji Rady Gminy Potęgowo                                                                         
z dnia 27 marca 2009r. 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, zakończyła o godz. 11.50.   W sesji udział wzięło 
udział 13 radnych na  skład 15 radnych (nieobecni: Ewelina Kozioł, Paweł Wekwert), 
sołtysi, Wójt, pracownicy Urzędu Gminy oraz zaproszeni goście, zgodnie z załączonymi 
listami obecności. 
(Załącznik nr 1 – lista obecności radnych, 
załącznik nr 2 – lista obecności sołtysów, 
załącznik nr 3 – lista obecności zaproszonych gości). 

 
Porządek obrad sesji: 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

II. Obrady: 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
2. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 
3. Informacja Dyrektora Zakładu Usług Publicznych ZB. w Potęgowie o 

planowanych remontach dróg gminnych. 
4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i    
zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Potęgowo, 

b) w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego parku elektrowni wiatrowych DARśYNO, 

c) w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych, 
d) w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości, 
e) w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
III.  Zakończenie: 

1. Wolne wnioski i informacje. 
2. Zamknięcie obrad sesji. 

 
Ad.I. Sprawy regulaminowe. 
1. Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXX sesji V kadencji, powitał radnych,   

sołtysów, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 
2. Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym samym 

prawomocność obrad sesji. 
 
3. Przewodniczący Rady przedstawił protokoł z poprzedniej sesji. 



2 

 

Wójt zgłosił do protokołu uwagę – nie zgadzam się z zapisem mojej wypowiedzi w 
protokole  z poprzedniej sesji „ Rada podjęła słuszną decyzję i ja ją wykonuję. Decyzja 
podjęta została w listopadzie 2008 roku i nie ma co do niej wracać”. 
Powiedziałem, Ŝe „Nie zgadzam się z decyzją Rady, ale będę ją wykonywał jako Wójt”. 
Przewodniczący Rady- potwierdzam brzmienie wypowiedzi Wójta z poprzedniej sesji. 
Za przyjęciem protokołu z poprawką Wójta głosowali wszyscy radni. 
 
4. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami o sesji oraz zaproponował zmianę polegającą na dopisaniu w części 
drugiej punkcie trzecim – Podjęcie uchwał,  podpunktów: 
f) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów w gminie Potęgowo obejmujących wieś Grąbkowo oraz 
tereny połoŜone na wschód od tej miejscowości. 

g) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów połoŜonych na południe od wsi Grąbkowo w gminie 
Potęgowo. 

Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowali wszyscy radni. 
 
Ad.II. Obrady. 
 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji udzielali: 
     1) E.Ulanowska  – na wniosek R.Mikołajczyka o dalszym losie wniosku w sprawie 
ustawienia znaku „Stop” przy stacji CPN w Potęgowie –  z informacji uzyskanych w 
Zarządzie Dróg Powiatowych wiem, Ŝe znaki są w malowaniu i w najbliŜszym czasie 
będą montowane. 
   - na wniosek B.Chwala w sprawie przeprowadzenia remontu drogi 
Łupawa – DarŜyno, łącznie z wycięciem drzew podnoszących asfalt do góry – w sprawie 
remontu dróg powiatowych spotkanie z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych 
odbędzie się 01 kwietnia br. Informację ze spotkania przedstawię na sesji w kwietniu. 
   - na wniosek B. Chwala w sprawie wyremontowania drogi w Łupawie 
w kierunku Czarnej Dąbrówki – jest to część drogi 211 i czekamy na pieniądze z Unii. 
Do tego czasu droga będzie remontowana na bieŜąco, aby była przejezdna. 
   - na wniosek A.Pianki w sprawie remontu drogi Grąbkowo – 
DarŜynko – w sprawie remontu dróg powiatowych spotkanie z dyrektorem Zarządu 
Dróg Powiatowych odbędzie się 01 kwietnia br. Informację ze spotkania przedstawię na 
sesji w kwietniu. 
      2) dyr. ZUP - na wniosek  A.Malinowskiego w sprawie poszerzenia i 
wyremontowania ulicy Wiejskiej w Potęgowie – przy tej drodze będzie przebiegała 
kanalizacja sanitarna, więc na razie nie będziemy inwestować w remont drogi. Będziemy 
przeprowadzać dorywczo remonty, aby droga była przejezdna. Kompleksowy remont 
będzie wykonany po zakończeniu inwestycji. 
   - na wniosek J.Kuklisa w sprawie utwardzenia ŜuŜlem lub gruzem 
drogi gminnej od ul. Wiejskiej w kierunku DarŜyna – przy tej drodze będzie przebiegała 
kanalizacja sanitarna, więc na razie nie będziemy inwestować w remont drogi. Będziemy 
przeprowadzać dorywczo remonty, aby droga była przejezdna. Kompleksowy remont 
będzie wykonany po zakończeniu inwestycji. 
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       3) Zastępca Wójta – na wniosek E.Kozioł w sprawie pomocy mieszkańcom 
budynku nr 21 w Grapicach w wycięciu drzewa, którego konary znajdują się nieopodal 
linii energetycznej – chodzi o wycięcie drzewa na terenie prywatnej posesji. W takim 
wypadku tylko właściciel posesji moŜe wystąpić do Wójta z podaniem o wycięcie drzewa. 
Oglądałam to drzewo z przedstawicielami Zakładu Energetycznego, którzy orzekli, Ŝe 
drzewo moŜe zagrozić linii energetycznej dopiero wtedy, kiedy się przewróci. I dopiero 
wtedy moŜe się tym zająć Zakład Energetyczny. Gmina takimi sprawami się nie zajmuje, 
więc zainteresowany musi sobie poradzić sam. 
Wypowiem się równieŜ w sprawie rozbudowy punktów świetlnych w Grapicach. 
Dowieszenie lampy we wskazanym miejscu nic nie daje, poniewaŜ słup znajduje się na 
prywatnej posesji  i nie oświetli drogi. Drugie wskazane miejsce nie spełnia warunków, 
poniewaŜ naleŜałoby wymienić słup, zejść z kablem pod ziemię. Do tego potrzebny jest 
projekt techniczny i inne dokumenty. Koszt takiej inwestycji to około 10.000 zł.  Taki 
sam jest koszt oświetlenia skrzyŜowania w Potęgowie przy ul. Wiejskiej, o które 
wnioskował pan Kuklis. W budŜecie zaplanowaliśmy na remont oświetlenia w 
Warciminie 40.000 zł. Jeśli radni zadecydują o umieszczeniu dodatkowego o świetlenia w 
Grapicach i Potęgowie, to będę wnioskowała o zwiększenie środków na te zadania. 
 
Jeśli chodzi niejasności w sprawie posiadania umów na wywóz śmieci, to obowiązek ten 
wynika z regulaminu utrzymania porządku i czystości zatwierdzonego przez Radę Gminy 
w 2006 roku i zatwierdzonego przez Powiatowego Inspektora Sanitarnego.  
Obowiązek posiadania regulaminu wynika z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach. Regulamin jasno określa obowiązki właściciela nieruchomości, sposób 
gromadzenia odpadów, podmioty uprawnione do odbioru nieczystości, terminy odbioru 
nieczystości (dwa razy w miesiącu, raz w miesiącu, raz na dwa miesiące). 
Zapisy regulaminu utrzymania czystości i porządku egzekwuje StraŜ Gminna. 
  
2. Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
3. Informacja dyrektora ZUP ZB. w Potęgowie o planowanych remontach dróg 
gminnych. 
Dyrektor Zakładu Usług Publicznych ZB. w Potęgowie p. Wojciech Rębacz – po 
ostatnich deszczach drogi gminne są w bardzo złym stanie. Dzięki pomocy sołtysa z 
Nowej Dąbrowy podjąłem decyzję o zakupie 500 ton szlaki, którą będziemy wywozili 
bezpośrednio na drogi i od razu zagęszczali. I tu mam prośbę do mieszkańców o pomoc 
w rozplantowaniu nawiezionej szlaki. 
Na przyszłej sesji przedstawię kolejne informację w sprawie remontów dróg. 
 
4. Podjęcie uchwał: 
Przewodniczący Rady- przed sesją obradowała komisja BudŜetowa oraz komisja Spraw 
Społecznych. Proszę więc przewodniczących o przedstawienie opinii komisji do 
projektów uchwał. 
- Bogdan Chwal – komisja BudŜetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa pozytywnie 
zaopiniowała wszystkie przedstawione projekty uchwał. 
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- Waldemar Zientraski – komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała wszystkie 
przedstawione projekty uchwał. 
 
a) dyrektor Zakładu Usług Publicznych- ZUP przedstawił w ustawowym czasie wniosek 
o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków oraz zaproponował podwyŜkę  opłat o stopień inflacji ( o 2,9%). 
 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni.. 
 
Uchwała Nr XXX/212/2009 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Potęgowo  
przyjęta większością głosów   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 5  do protokołu). 
 
b)Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego parku elektrowni wiatrowych DARśYNO. 
 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/213/2009 w sprawie w sprawie przystąpienia do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego parku elektrowni wiatrowych DARśYNO   przyjęta 
jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu). 
 
c) insp. Ewa Ulanowska omówiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie 
nieruchomości gruntowych – chodzi o wyraŜenie zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej udziału wynoszącego 14/100 w prawie własności pomieszczenia 
powstałego w wyniku adaptacji części wspólnej budynku – strychu, składającego się z 
pokoju i pomieszczenia gospodarczego o pow. 28,76 m kw.   
W związku z podjęciem przez radnych decyzji o innym podziale pomieszczeń 
strychowych niŜ podział dokonany przez projektanta dochodzi jeszcze adaptacja klatki 
schodowej. Po posiedzeniach komisji wiem, Ŝe opowiedziały się one za sprzedaŜą 
strychu w wersji drugiej , czyli wykonania adaptacji klatki schodowej przez pana Leszka 
Domaszka, bez udziału finansowego Gminy, zgodnie z przepisami prawa. 
Przewodniczący Rady- radni byli w śychlinie i zgodzili się na adaptację klatki schodowej. 
L.Domaszak- o tym projekcie dowiedziałem się dzisiaj na sesji, więc potrzebuję czasu na 
kalkulację i podjęcie decyzji. 
G.Pokuć- radni na prośbę p. Domaszka pojechali do śychlina. Mając na uwadze dobro 
zainteresowanego wyraziliśmy zgodę na inny podział pomieszczeń strychowych oraz 
adaptację klatki schodowej przez pana Domaszka. Adaptacja klatki schodowej przez 
Gminę byłaby o wiele droŜsza. 
L.Domaszak- potrzebuję czasu na policzenie kosztów i ustalenie, czy to w ogóle będzie 
miało sens. 
Wójt- idźmy po kolei, a nie na skróty. Rada powinna dzisiaj podjąć decyzję o zbyciu 
nieruchomości, aby moŜna było rozpocząć procedurę sprzedaŜy.  
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Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały z drugim wariantem 
sprzedaŜy, za przyjęciem którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/214/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowych   przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu). 
 
d) insp. Ewa Ulanowska omówiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie 
nieruchomości. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/215/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości   
przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu). 
 
e) Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/216/2009 w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok   
przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu). 
 
f) Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w gminie Potęgowo 
obejmujących wieś Grąbkowo oraz tereny połoŜone na wschód od tej miejscowości. 
R.Mikołajczyk- sytuacja jest jasna i klarowna. Wszyscy rozumieją, Ŝe wiatraki to jedyna 
moŜliwość rozwoju naszej gminy. Naszym kapitałem jest wiatr i z tego musimy czerpać 
korzyści. Dowodem tego jest podatek w kwocie 520.000 zł od 6 istniejących siłowni 
wiatrowych i niewielkiej powierzchni. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/217/2009  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów w gminie Potęgowo obejmujących wieś 
Grąbkowo oraz tereny połoŜone na wschód od tej miejscowości przyjęta jednogłośnie   
w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu). 
 
g) Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych na 
południe od wsi Grąbkowo w gminie Potęgowo. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXX/218/2009  o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych na południe od wsi 
Grąbkowo w gminie Potęgowo  przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu). 
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5. Interpelacje i wnioski. 
1) M.Krymska - wyremontować drogi na koloniach w śochowie przy sprzyjających 
warunkach atmosferycznych. 
R.Mikołajczyk- od 15 lat mówi się o drogach. Nadszedł juŜ czas, aby opracować i 
przyjąć jakąś strategię remontu dróg. Wójt przygotowując się do dyskusji zadał nam 
pracę domową – propozycje modernizacji dróg róŜnymi metodami. Moim zdaniem 
najlepszym rozwiązaniem dla gminy byłyby drogi z płyt jombo. Te drogi sprawdzają się i 
są stosunkowo niedrogie. Według moich obliczeń 1 mb takiej drogi kosztuje 120 – 130 
zł. Dobrze by było takie płyty produkować u siebie. 
Powinniśmy zrobić debatę na ten temat i zaprosić do dyskusji osoby znające się na tym. 
MoŜna zaprosić np. p. Wyrostkiewicza. 
Wójt- jesteśmy w XXI wieku, a drogi z płyt jombo skończyły się jakieś 30 lat temu. 
Teraz musimy budować drogi w innej technologii. Co roku nie będziemy budowali 
świetlic, więc będziemy mieli pieniądze na zrobienie np. 2 km dróg.  Przez 5 lat moŜemy 
zrobić 10 km dróg i mogą to być drogi np. śochowo – Łupawa, DarŜyno – DarŜynko 
czy teŜ droga w Radosławiu. Proponuję, aby przed sesją w kwietniu spotkała się cała 
Rada i podyskutowała na temat strategii remontów dróg gminnych. 
 
2) R.Mikołajczyk – dokończyć budowę ul. Szerokiej w Potęgowie (połoŜyć krawęŜniki, 
wykonać pobocze oraz połoŜyć właściwą nawierzchnię). 
   - rolnicy pytają mnie o koszty odprowadzania ścieków rolniczych do 
kanalizacji. 
Wójt-  to nie są ścieki komunalne tylko gnojówka lub gnojowica, której nie wolno 
odprowadzać do kanalizacji ściekowej. Ścieki te powinny być gromadzone w zbiornikach 
bezodpływowych. 
   - rolnicy pytają mnie, jakie są zasady wchodzenia na teren prywatny 
przy budowie np. kanalizacji (odpłatnie, nieodpłatnie, czy właściciel ma prawo się 
zgodzić czy nie itp.). 
Wójt- rozmowy z rolnikami rozpoczną się w przyszłym tygodniu, kiedy będziemy juŜ 
wiedzieli, czy dostaniemy dotacje na zadanie. 
Zastępca Wójta- to, gdzie będzie przebiegała inwestycja wynikać będzie z projektu. 
Nigdy nie mieliśmy kłopotów z budową np. kanalizacji na terenie prywatnych posesji. 
PrzecieŜ nie budujemy tego dla siebie tylko dla mieszkańców, aby wygodniej im się Ŝyło. 
Projektanci mają od nas upowaŜnienie do prowadzenia rozmów z  właścicielami 
nieruchomości. Uzgadniają z nimi przebieg inwestycji, przyłącza w miejscu dogodnym 
dla właściciela posesji. Właściciele posesji podpisują oświadczenia, w których wyraŜają 
zgodę na przebieg inwestycji oraz termin udostępnienia terenu. Jeśli chodzi np. o 
zniszczenie zboŜa przed zbiorem, to wtedy Wójt przechodzi do negocjacji. 
Inwestor ma obowiązek doprowadzić grunt po przeprowadzeniu inwestycji do stanu 
pierwotnego.  
Gdybyśmy musieli kaŜdemu właścicielowi posesji wypłacać odszkodowanie to 
pobieralibyśmy opłaty adiacenckie. A tego nie robimy. Moglibyśmy równieŜ wykonać 
studzienkę, wskazać miejsce przyłącza i określić termin wykonania przyłącza. 
 
3) W.Binkowski - wyremontować drogę do Piaseczna. 
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III. Zakończenie. 
1. Wolne wnioski i informacje. 
1) St.Semak - usunąć wysokie pniaki pozostawione po wycince drzew przy 

drodze do    Czerwieńca. 
 
2) M.Broniszewski -  załoŜyć lampę oświetleniową przy posesji nr 9 w Nowej 

Dąbrowie. 
 
3) E.Wyrostkiewicz – radny Mikołajczyk wezwał mnie niejako do tablicy. Płyty jombo 
nadają się na drogi dojazdowe do łąk a nie na drogi gminne. Będąc radnym mówiłem co 
trzeba zrobić. śeby ująć cała infrastrukturę (drogi, wodę, ścieki) trzeba utworzyć 
przedsiębiorstwo komunalne ze znacznym udziałem gminy. Zakład budŜetowy jest 
zaleŜny od radnych, natomiast przedsiębiorstwo komunalne kieruje się swoimi prawami. 
Jeśli prezesem przedsiębiorstwa będzie przedstawiciel gminy, to wtedy stawki będą 
przedstawiane Radzie do zatwierdzenia i nie będzie zbędnych dyskusji. 
Kiedy dyrektorem ZUP był p. Wronka i chodziło o dotacje dla ZUP, to powiedział, Ŝe 
gdyby było to przedsiębiorstwo, to wcale nie dyskutowałby z radnymi tylko robił to, co 
do niego naleŜy. 
Jeśli chodzi o drogi, to gmina Główczyce kupiła kruszarkę i ma doskonały materiał na 
podbudowę dróg. My teŜ moŜemy to zrobić i wykorzystywać materiały walające się po 
lasach. A wspaniałym terenem pod taką działalność jest teren wysypiska śmieci. 
R.Nosko- dobrze, Ŝe dojrzeliśmy do globalnego porządkowania sieci dróg. Temat jest 
bardzo istotny, a sytuacja finansowa gminy na to pozwala.  
Gdyby nie nasze starania (władz gminy, powiatu i województwa), to pewnie droga 211 
wcale nie byłaby remontowana. Istnieje duŜa szansa, Ŝe kolejny odcinek tej drogi będzie 
dalej remontowany. My ze swej strony zrobimy wszystko, aby był to odcinek w 
Malczkowie, a nie w lesie za granicą naszej gminy. I przy tej okazji byłby remontowany 
równieŜ wyjazd z Łupawy. 
Dziwię się ludziom, którzy nie mając odpowiedniej wiedzy sieja plotki, Ŝe skoro nie 
będzie w Redzikowie tarczy, to nie będzie remontowana dalej droga 211. Na razie los 
traczy nie jest przesądzony, a za kilka dni w Słupsku gościć będzie w tej sprawie 
wiceambasador w ambasadzie Stanów Zjednoczonych w Warszawie. 
Jeśli chodzi o Starostwo Powiatowe, to w tym roku planujemy zaciągnięcie kredytu na 
remonty dróg w kwocie 9.100.000 zł. Jednak nasze moŜliwości kredytowe teŜ się kiedyś 
skończą i dlatego potrzebne są decyzje na szczeblu centralnym. 
Wójt-samorząd jest najniŜszym szczeblem w administracji. Rząd robi cięcia  w wielu 
dziedzinach i przerzuca odpowiedzialność finansową na nas. Ale gmina nie moŜe 
rozdawać pieniędzy dla policji, PKS-u i innych instytucji, bo to nie są nasze zadania.   
UwaŜamy, Ŝe są to działania niesłuszne i tak nie powinno być. 
30 kwietnia będziemy dzielili wolne środki, a juŜ posiadam plik podań o wsparcie. I nie 
są to nasze potrzeby. 
G.Pokuć- rozumiem nasze dylematy, ale nie ma innej drogi, aby jednolicie remontować 
drogi i powiatowe i gminne. Te drogi muszą być remontowane jednolicie i uzgadniane ze 
Starostwem i Wojewodą.  
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Wójt- Ŝeby Starostwo remontowało drogi powiatowe na terenie gminy gmina musi 
współuczestniczyć finansowo w przedsięwzięciu. 
Przewodniczący Rady- mieszkańca np. DarŜynka nie interesuje przy jakiej drodze 
mieszka – gminnej czy powiatowej. On chce drogą po prostu przejechać. 
W.Zientarski- świadomie nie zabierałem wcześniej głosu przed podjęciem uchwały o 
zmianach w budŜecie, poniewaŜ zabrakło mi odwagi. Czekałem na głosowanie. Dziękuję 
Wójtowi, zastępcy Wójta oraz radnym za przyjęcie uchwały i wstęp do budowy świetlicy 
w Malczkowie. 
Jeśli chodzi o drogę 211 to brałem udział w pierwszym spotkaniu na ten temat z 
wicemarszałkiem województwa. Wiem, kto lobbował za remontem tej drogi i to się 
dzieje. Nie mówi się o zaniechaniu dalszego remontu tylko o przesunięciu terminu 
remontu. 
E.Wyrostkiewicz- rząd przekazuje na samorządy coraz więcej obowiązków. Wszyscy 
chcą od nas pomocy, ale od kogo gmina ma Ŝądać? Bogate gminy mogą sobie na to 
pozwolić, ale nie takie gminy jak nasza. Ustawa o samorządzie gminnym z 1990 roku 
przekazała władzę Radzie, która jest organem uchwałodawczym, a wójt wykonawczym.  
To od Rady zaleŜy, jakie podejmiecie decyzje i problemy. A problem jest np. w 
Chlewnicy, gdzie rolnicy sprzedali ziemię, ale pozostały im budynku, od których płacą 
wysokie podatki. Ci, co kupili ziemię mogliby wydzierŜawić budynki. Są to 
pseudorolnicy, którzy zajmują się czymś innym, kupili po 300 – 400 ha ziemi, mają 
dopłaty w wysokości 500 zł do 1 ha oraz dotacje do paliwa. Mają więc pieniądze. A gdzie 
ma się udać biedny rolnik? 
13 października 2003r. Wójta na sesji ogłosił, Ŝe powołał p. Ryszarda Mikołajczyka na 
stanowisko doradcy menadŜera do spraw finansowych.  
Zgodnie z prawem radny nie moŜe pełnić takiej funkcji. 
 
2. Zamknięcie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 11.50 Przewodniczący Rady Gminy 
Potęgowo dokonał zamknięcia obrad XXX sesji V kadencji Rady Gminy Potęgowo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                       
Protokołowała: A.Domagała 
 
 

 
 


